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Locatie: Golfhuis Hitland restaurant De Hit Datum vergadering: 19 september 2024 
 
Organisator: Werkgroep Hitland Aanvang vergadering: 19:00 uur 
 
Voorzitter: A. Knol  Sluiting vergadering: 21:45 uur 
 
Notulist: M. Ruytenberg  
 
Aanwezig: Anneke Knol, Martin Ruytenberg, Marijke Roggeveen, Hans Zeeman, Alex Wijnhold, 

Jos Schmets 
 
Gasten/nieuwe leden:  
 
Afwezig:  Kees Breeman met kennisgeving, Machiel van der Vlis 
 
Ingekomen stukken:   
 
 

Verslag 
 

 
 
1. Opening en mededelingen / ingekomen stukken 

De nieuwe voorzitter opent de vergadering en geeft een korte uitleg over hoe de vergadering zal verlopen 
en vooral aan te geven wanneer we als leden het anders willen. Daarna wordt gevraagd of er 
mededelingen of ingekomen stukken zijn. Mededelingen zijn er niet en het enige ingekomen stuk is het 
Natuurplan die we ontvangen hebben van Ton Aker.  
De agenda laat zien dat er voldoende punten zijn. Een ieder heeft hierin zijn input kunnen leveren.  
De rondleiding bij het gemaal was erg interessant en hebben we met veel plezier mogen ervaren. 
 

2. Verslag van 16 april 2023 
Het verslag is al eerder rondgestuurd waarbij de leden gevraagd is om goedkeuring, waarna het op de 
website van Hitland is geplaatst. Wel worden de actiepunten nog doorgenomen. Daar is eigenlijk weinig 
veranderd. De verlichting van de driving range is waarschijnlijk wel aangepast. Dit punt kan dan wellicht 
komen te vervallen. 
De brug op het Molenweteringpad bij de aansluiting van de ‘s Gravenweg is vervangen. Dit was een klein 
vermolmd bruggetje met twee hekjes. Er is inmiddels ook opdracht verstrekt voor het renoveren van een 
aantal bruggenhoofden bij de bruggen op het Molenweteringpad. 
Het eerste actiepunt van het slechte wegdek bij de kruising Molenweteringpad Klaas Klinkertkade is nog 
steeds niet verholpen. Dit zal worden meegenomen in de totale renovatie van de paden. 
Het schoonhouden van de duikers is opgenomen in het natuurbeheerplan.  
De padnamen zijn voor ca. 80% in Googlemaps verwerkt. De overige 20% zou Ton Aker nog proberen te 
realiseren, waarvoor hij contact zou opnemen met de gemeente. 
Voor het vervangen van de bomen op het Langepad zijn plannen opgezet om deze te vervangen, waarbij 
er ook een plan is om het pad slingerend te laten lopen i.p.v. recht zoals het nu is. 
 

3. Natuurplan Hitland 
Het Natuurplan is nog niet door iedereen grondig gelezen maar de eerste indruk is wel heel goed. O.a. 
staat er veel in over meer diversiteit in bepaalde landschappen en om die te gaan ontwikkelen. Vraag is 
hoe het plan is ontstaan en wat de aanleiding was. Dit is volgens ons voortgekomen uit de bijeenkomsten 
die zijn gehouden waar bewoners inspraak hadden. Het komt ook voort uit de nieuw vastgestelde 
toekomstvisie van park Hitland wat ook op de website staat en is vastgesteld door het recreatieschap, dus 
door het dagelijks bestuur en het algemeen bestuur van Hitland. Er wordt in de visie ingezet op natuur en 
divers landschap en niet alleen op recreatie. De bedoeling is om langzaam maar zeker op te werken naar 
meer biodiversiteit in fauna en flora.  
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We spreken met elkaar af om het Natuurplan goed door te lezen en alle opmerkingen en eventuele 
toevoegingen te bundelen en naar Ton Aker te sturen. Wellicht wordt dit dan nog meegenomen voordat 
het plan definitief wordt gemaakt. Afgesproken wordt dat we dit uiterlijk 20 oktober a.s. verzameld hebben. 
Wel doet Anneke bij Ton Aker nog navraag of de termijn in orde is om er zeker van te zijn dat de 
vaststelling van het Natuurplan niet voortijdig gebeurt. 
Er wordt nog een opmerking gemaakt dat het nu lijkt dat het golfgebied buiten het natuurplan valt. Dit 
bevreemd ons wat omdat er wel degelijk mooie stukken natuur binnen dit gebied vallen en derhalve 
onderdeel zouden ‘moeten’ uitmaken van het natuurplan. Dit kan dan ook een van de vragen zijn. 
 

4. Wildbestand 
Het lijkt er op dat er minder dieren als de fazant en de patrijs voorkomen. Deze mening wordt wel 
verschillend gedeeld. Dit hangt misschien af van het gebied waar je komt. Er zijn ook bevers te vinden. 
Er worden wel wat redenen genoemd voor de eventuele teruggang in het wildbestand waaronder 
genoemde dieren. Het zou zo kunnen zijn dat de vos hiervoor zorgt of de loslopende honden. Er wordt 
geopperd om een gedeelte van het gebied als aanlijngebied aan te duiden. Hierdoor zou het dan wellicht 
ook mogelijk worden om herten in het gebied te laten rondlopen. 
Er wordt nog steeds gejaagd in het gebied. Dit gebeurt meestal op zaterdagochtend in de vroege uren. Er 
wordt dan gejaagd op o.a. de grauwe gans en de brandgans. 
We zien eigenlijk nooit handhaving of de boswachter in het gebied. Deze zijn toch voor 1600 uur per jaar 
ingehuurd? 
 

5. Onderhoud fiets- en wandelpaden 
Hoe het staat met het beloofde onderhoud van de fietspaden? 
Vorige maand was er een omleiding voor fietsers vanwege de afsluiting van de dijk bij het nieuwe gemaal. 
Vanwege de omleiding kwam het idee om de APV aan te gaan passen zodat er geen snelverkeer zoals 
brommers in het gebied komen. Een ander idee is om hekjes te plaatsen, maar dan kunnen bijvoorbeeld 
scootmobielen ook het gebied niet meer in. Er zou strenger moeten worden gehandhaafd.  
Brommers en snorfietsen die op de Klaas Klinkertkade rijden richting de dijk en komend vanaf de 
provinciale weg, moeten via de brug het gebied weer verlaten. Dit gebeurt niet altijd of nauwelijks. Dit is 
wellicht niet duidelijk genoeg aangegeven en zou beter kunnen. Aan de andere kant ontbreekt de logica 
ook wel waarom brommers en snorfietsen ineens niet verder mogen rijden op dat punt. 
 

6. Fietsen op wandelpaden 
Het fietsen op de wandelpaden kan effectief worden tegengegaan door meer controles uit te voeren. 
Worden de kuilen in de wandelpaden bij o.a Hitland Noord bij de parkeerplaats nog bijgewerkt? 

 
7. Dijk en uiterwaarden betrekken bij natuurplan 

Kunnen de dijk en de uiterwaarden betrokken worden bij het natuurplan? 
Het gaat hierbij om het gebied tussen de dijk en de IJssel. Dit gebied is van Rijswaterstaat en wordt 
derhalve ook door Rijkswaterstaat onderhouden. Hitland zal hier geen zeggenschap over hebben. 
Het zou wel goed zijn als de plannen op elkaar aansluiten en in elkaars verlengde liggen. 
Kan er een gebied worden aangewezen waar bijvoorbeeld zwaluwen kunnen verblijven? Dat gebied is er 
in principe, alleen wordt het waarschijnlijk niet meer bewoont. Dit gebied is destijds aangelegd waar een 
uitsparing in de rivier is gemaakt nabij de werkhaven. Dit is ook het gebied waar de bever zich ophoudt. 

 
8. Amerikaanse rivierkreeft 

Is er een plan om de Amerikaanse rivierkreeft tegen te gaan? 
Het gaat hier om een invasieve exoot die negatieve effecten heeft op het ecosysteem. Hij zorgt voor 
ecologische schade. Hij graaft holen in waterkanten en oevers, waardoor deze verzwakken en er erosie 
ontstaat. Dit leidt tot het instorten van de oevers. Verder beconcurreren ze andere waterdieren om voedsel 
en leefruimte waardoor de biodiversiteit afneemt. Inheemse soorten worden hierdoor verdrongen. 
Ze voeden zich met waterplanten en beschadigen zo de vegetatie in de sloten en vijvers. Dit heeft een 
negatieve invloed op andere dieren die afhankelijk zijn van waterplanten voor voedsel en schuilplaatsen. 
Ook planten ze zich zeer snel voort waardoor hun populatie exponentieel toeneemt. 
Ze hebben ook nog geen natuurlijke vijand, wat wellicht in de toekomst wel het geval gaat worden. 
Uiteindelijk zullen reigers, ooievaars, grote vissen en meeuwen ze wel op het menu zetten. Er worden 
door provincies en waterschappen wel allerlei proeven gedaan om te kijken hoe men ze kan terugdringen. 
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In Utrecht bijvoorbeeld, maar ook in andere provincies, wordt hij op sommige plekken actief weggevangen 
om in ieder geval te zorgen dat er alleen maar kleintjes overblijven, maar dat is uiteraard erg intensief 
werk en het kost uiteindelijk ook belastinggeld. 
Sommige restaurants hebben ze op de kaart staan als een manier om bij te dragen aan de beheersing 
van de populatie. 
 

9. Rondvraag 
- De bakken die in Hitland zuid nabij het gemaal zijn gerealiseerd voor het opvangen van het slib uit de 

sloten door firma Kuijpers Groep, zijn ons inziens niet gebruikt en weer aangeheeld. Wat is hier de 
reden van? 

- Omdat in Nederland blauwtong heerst is het heel aannemelijk dat dit ook in onze omgeving kan 
opduiken. Dit moet niet worden onderschat. Het virus wordt verspreid door knutten, kleine muggen. 

- Wie gaat er over de ijsbaan? Op het moment niemand. Er is een ijsclub in Krimpen a/d IJssel die 
interesse heeft en de ijsbaan nieuw leven wil inblazen. 

- Tot slot worden er nog nieuwe vergaderdata vastgesteld voor 2025. Dit wordt 20 maart en 18 
september. 

 
 
 

De vergadering wordt afgesloten om 20:45 uur. 
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Actiepunten 

 
 

Ad Omschrij
ving 

Notulen Actie Foto 

1. Wandel-/ 
fietspaden 

De bruggen op het Moerpad en het Pettenpad 
kunnen in de herfst en winter glad worden. 
 
 
 
 
 
Kruisingen en kanten van paden worden kapot 
gereden door de zwaar materieel die 
onderhoudswerk verrichten. 
 
Molenwetering nabij Klaas Klinkertkade ernstig 
verzakt waar de kans op valgevaar groot is. 
 

Brugdelen 
gaan 
vervangen 
worden. 
Waarschijnlijk 
in 2025 
 
Dit blijft een 
lastig punt 
 
 
Paden worden 
over ca. 4 jaar 
vervangen 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

2. Sloten/ 
oevers/ 
greppels 

Schoonhouden van duikers en greppels. Wordt 
onderdeel van 
het 
Natuurplan 

 

3. Wegaan-
duiding 

Padnamen zijn in Google Maps niet allemaal 
benoemd. 

De meeste 
zijn door 
Google nu 
toegevoegd. 
Ton Aker 
informeerd bij 
gemeente 

 

4. Driving-
range 

De verlichting op het gebouw van de Drivingrange is 
zeer verblindend voor de fietsers en voetgangers op 
de Ouderkerkselaan en voetgangers op het Haakpad 
die in de richting van de range lopen. Ook de nieuwe 
woningen aan/op de dijk hebben hier last van en 
hebben een klacht ingediend bij ODMH. 

ODMH heeft 
metingen 
verricht in de 
woningen. Er 
ligt een 
voorstel voor 
maatregelen. 
Dit zou 
inmiddels 
gerealiseerd 
zijn. 

 
 

5. Honden-
strand 

Geen opmerkingen   

6. Parkeer-
plaats 

Geen opmerkingen   
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7. Algemeen Gevelde bomen Langepad Een bureau is 
bezig met 
plannen. 

 

  
Vergaderschema 2025 Werkgroep Hitland 
Locatie Golfhuis 
 

Donderdag  20 maart 19:00 – 21:00 uur 

Donderdag 18 september 19:00 – 21:00 uur 


